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رویداد

گزارش تصویری
 تازه هایی درباره کليپ جنجالی که چند روز پيش در شبکه های اجتماعی 

دست به دست شد

فرود عروس از آسمان جلوی محضر!
چند روز پیش ویدیویی در شــبکه های اجتماعی دست به دست  شد که یک 
عروس درحالی که روی صندلی نشســته بود، با  همراهی چند صد بادکنک به 
زمین فرود آمد و دست در دســت آقای داماد گذاشت. قاعدتا چنین ویدیویی 
برای اهالی شبکه های  مجازی نباید خیلی غریب باشد مخصوصا وقتی یادمان 
بیاید کــه نمونه های زیــادی از آن را دیده اند، اما این یکی یــک فرق بزرگ با 
 بقیه داشــت و آن هم این بود که در یکی از خیابان هــای اصلی تهران حوالی 
میدان آرژانتین اتفاق افتاده بود. جســت وجوهای »شــهروند«  نشان داد که 
یکی از استودیوهای به اصطاح لاکچری و گرانقیمت تهران مسئولیت اجرای 
این برنامه را داشــته اســت. تماس ها در  نقش عروس و داماد با 14 استودیوی 
گرانقیمت تهران درنهایت به این رســید که یکی از آنها ادعا کرد کار خودشان 
بوده است  و برای محکم کاری گفت: »این فیلم مربوط به عروسی نیست، بلکه 
برای عقد است. قرار بود در کلیپ نهایی این طور باشد که  عروس با بادکنک ها 
جلوی محضر بیاید. برای همین هم وســط شــهر فیلمبرداری کردیم.«  یکی 
از کارمندان این اســتودیو در  توضیح کاری که انجام داده بودند، گفت: »برای 
این که عروس و داماد از ترس منصرف نشوند، برنامه این بود که عروس خانم با 
یک تاورکرین  از بالا کنترل  شــود و این طور نیست که واقعا او و صندلی اش به 
بادکنک ها وصل شوند، چون در این صورت ممکن است با  یک باد ناگهانی کل 

پکیج به جایی برود که دست هیچ کس به او نرسد. «
او در مورد قیمت ساخت چنین کلیپی هم می گوید: »به خیلی چیزها بستگی 
دارد. اگر شما هم بخواهیم وسط شهر مراسم بگیرید،  خیلی کارهای حاشیه ای 
دارد و مراقبت می خواهد. بــه کارهایی که برای بقیــه کلیپتان می خواهید و 
کیفیت کل مجموعه هم مربوط  اســت.« اگرچه او دادن جزییات بیشــتر را به 
بعدا و قرار حضوری موکول می کند، اما حداقل قیمت های این اســتودیو برای 

پوشش  مراسم عقد محضری از 14 میلیون تومان شروع می شود.  
پیگیری های دیگر از بقیه اســتودیوهای تهران نشــان می دهد که آنها هم 
اگرچه ادعای ســاخت چنین کلیپی را مطرح نمی کنند، اما  همگی می گویند 
که این کار کاما شــدنی اســت. یکی از آنها می گوید: »اصا هرکاری شــما 
بخواهید شدنی است. ما چند روز پیش  برای یکی از مراسم هایمان به سفارش 
عروس خانم برای کلیپ عروسی ســه تا قو پیدا کردیم.« به گفته او پیدا کردن 
و آوردن قو ها و احتمــالا بازی گرفتــن از آنها در کلیپ عروســی  چیزی در 
حدود 150 میلیون تومان هزینه دارد. قیمت های حدودی ارایه شــده  از طرف 
استودیوها برای ساخت کلیپ فرود عروس با بادکنک ها هم از 15 تا 30 میلیون 
تومان متغیر بود، اما همــه آنها قیمت نهایی  را به بعد از برآورد آخرین هزینه ها 

موکول می کردند.  

شهروند| استان های شــمالی و جنوبی قرار است بار دیگر 
با بارش های گسترده مواجه شوند؛ بارش هایی که در همین دو 
هفته اخیر ویرانی اش آنچنان وسعتی داشته که دور از انتظار بوده 
و هنوز شوک آن تمام نشده اســت و با وجود این پیش بینی ها 
از ورود موج جدید بارشــی می گوید. موجی که بار نخســت با 
نقشه های هواشناسی اروپا و آمریکا دیده شد. سامانه هواشناسی 
آمریکا ۴۵ روز پرباران را برای ایران پیش بینی کرد و هواشناسی 
اروپا هم زنگ خطر را در جنوب غرب، مرکز و شمال شرق ایران 

به صدا در آورد. 
حالا احد وظیفه، مدیرکل پیش بینی و هشدار سریع سازمان 
هواشناسی به »شهروند« می گوید که نقشه ها خروجی مدل های 
عددی هستند و هواشناسی هر کشوری مدلی دارد و لزوما هم 
مثل یکدیگر نیســت. »نکته مهم این است که صرفا نمی توان 
گفت همین شرایط اتفاق خواهد افتاد. ممکن است این شرایط با 
تغییراتی اتفاق بیفتند؛ اما آن چه در حال حاضر می توانیم بگوییم 
این است که اوایل هفته آینده بارندگی های فراوانی در شمال و 
جنوب کشور خواهیم داشت.« به گفته وظیفه از صبح شنبه تا 
دوشنبه بعدازظهر میزان بارندگی ها در شمال زیاد خواهد بود؛ 
به نحوی که می تواند باعث آبگرفتگی شهرهای شمالی شود و 
وضعیت برای شهرهای جنوبی هم به همین ترتیب خواهد بود 
و برای همین هم اطاعیه ای از سوی سازمان هواشناسی صادر و 

هشدارهای لازم در آن داده شده است.
او اما معتقد اســت بهار فصل تغییرات اســت و به ســرعت 
جبهه های بارشی می توانند تغییر مکان دهند و ممکن است در 
عرض دو سه ساعت تغییرات فاحشی داشته باشیم. »جبهه های 

بزرگ مقیاس پیش بینی پذیری نسبتا زیادی دارند؛ اما جبهه های 
کوچک مقیاس با تغییرات مقطعی و خطــا همراهند و در واقع 

پیش بینی هوا ترکیبی است از امواج بزرگ و کوچک.« 
نکته دیگری که در روزهای اخیــر بحث برانگیز بوده، بحث 
دوره بازگشت سیل بوده است؛ نکته ای که پیش از این و در پی 
سیل های شرق کشور، اسماعیل نجار، رئیس سازمان مدیریت 
بحران کشــور به آن اشــاره کرده بود. او در مرداد ســال 96 در 
این باره گفته بود که »وقوع سیل دلایل مختلفی دارد که به  جای 
خود باید بررسی شــود اما از بین بردن پوشش گیاهی منطقه و 
ساخت وسازها در حریم مسیل ها از جمله دلایلی است که در تمام 
سیاب ها رد پای آن دیده می شود و متاسفانه اکثر جانباختگان 
سیاب ها نیز افرادی هستند که علیرغم هشدارها در مسیل یا 
بستر رود حضور داشته اند. حوادثی مانند سیل دوره های بازگشت 
مختلفی دارند و ممکن اســت دوره های بازگشــت سالانه تا 
دوره های بازگشت هزار ساله و حتی بیشتر از آن داشته باشند که 
همین موضوع ضرورت انجام مطالعات پیش از انجام پروژه های 

عمرانی را آشکار می کند.« 
وظیفه هم درباره دوره های بازگشت سیاب های می گوید که 
»شدت بارش ها و رخداد سیل را در بلندمدت بررسی می کنند 
و می بینند چند ســال یک بار اتفاق افتاده اســت. عاوه بر آن 
روش های ریاضی و آماری برای رســیدن بــه آن وجود دارد که 
پس از بررسی های گسترده می توان به آن دست یافت.« از نظر او 
دوره بازگشت سیاب به عوامل زیست محیطی مختلفی بستگی 
دارد. مواردی که می تواند در هر منطقه متفاوت از دیگری باشد و 

دوره های بازگشت را دچار تغییر کند.

ابتدای هفته آینده جبهه بارشی جدیدی به شمال و جنوب کشور 
وارد می شود

بارش 45روزه شایعه یا واقعیت
  مدیرکل پيش بينی و هشدار سریع سازمان هواشناسی در گفت وگو با »شهروند«: 
 بهار فصل تغييرات است و به سرعت جبهه های بارشی می توانند تغيير مکان دهند

 و در عرض دو سه ساعت تغييرات فاحشی داشته باشيم
  اطلاعيه ای از سوی سازمان هواشناسی صادر شده و هشدارهای لازم 

در آن داده شده است
 تصویری کمتر دیده شده از آیت الله خامنه ای، رهبر معظم انقلاب اسلامی، در لباس پاسداری. 

)ایسنا(

  به دنبال بارش های گسترده از ابتدای بهار 98 تاکنون، تالاب فصلی آق گل ملایر بعد از 20 سال 
به طور کامل آبگیری شد و حالا از نظر عمق و وسعت آب وضع بسیار مطلوبی دارد. )مهر(

  وضعیت بحرانی »عطیش« در ۴0کیلومتری اهواز با بالاآمدن سطح آب کارون و طغیان آن.
 )رویداد 2۴(

  راننده یک دستگاه وانت بار مزدا، بر اثر ماندن در زیر خودرویش به طرز دلخراشی کشته شد. 
این وانت بار حامل ظروف یکبار مصرف، در خیابانی در شمال غرب تهران حرکت می کرد که به علت نقص 
فنی متوقف شد. راننده وانت برای برطرف کردن نقص از خودرویش پیاده و سرگرم تعمیر شد که به 
یک باره وانت بار خلاص شده و در سراشیبی خیابان به حرکت درآمد و پس از زیرگرفتن راننده، وارد 

فضای سبز شد و از حرکت باز ایستاد. )آتش نشانی(
جرا

ما
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رضا اردکانیان، وزیر نیرو طی نامه ای به رهبر معظم انقاب، با ابراز خرسندی از این که عملکرد کارکنان صنعت آب 
و برق مورد توجه ایشان قرار گرفته است، ســخنان رهبری در صحن مطهر رضوی درباره بخش آب را روحیه بخش و 
پشتیبان این وزارتخانه در  سال ۱۳۹۸ دانست. در گزارش وزیر نیرو به مقام معظم رهبری آمده است که در  سال گذشته 
با بهره برداری از سدهای مخزنی ۱.۱ میلیارد مترمکعب آب مهار شده، ۱۲۱۵مگاوات به ظرفیت نیروگاه های کشور اضافه 
شده و ۱۲۶ مگاوات نیز به ظرفیت نیروگاه های خورشیدی اضافه شده است. براساس این گزارش، تداوم رویکرد مدیریت 

توأمان عرضه و تقاضا و شایسته گزینی در بکارگیری مدیران از رویکردهای مدیریتی وزارت نیرو بوده است. 

رضا اردکانيان:  

تداوم رویکرد 
مدیریت و 

شایسته گزینی
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اشيای بزرگ یا سنگين و 
همچنين ظروف شيشه ای ، 

چينی و سایر اشيای شکستنی 
و ظروف حاوی مواد خوراکی و 

شيميایی  را در قفسه های پایين 
کابينت و کمد قرار دهيد.

عباس جعفری دولت آبادی، دادســتان تهران در برنامه 
رادیویی پارک شــهر در رابطه بــا اقدامات قضائی صورت 
گرفته در ایام نوروز به خانواده جانباختگان سیل اخیر در 
کشور تســلیت گفت و با ابراز امیدواری نسبت به این که 
دولت بتواند هرچه زودتر این حادثه ناگوار را سروســامان 
دهد، صحبت هایی داشت که در ادامه بخش های مهم آن 

را می خوانید:  
 در جلسه ای در اواخر  سال گذشــته سوالی اساسی از 
مسئول ســازمان حمایت داشتیم و پرســیدیم که دولت 
مرغ را چه میزان قیمت گذاری کرده است که اعام کردند 
11500 تومان و وقتــی در مورد قیمتی که از مرغداری ها 
خریداری می کنند، ســوال شــد، اعام کردند که 7200 
تومان خریداری می شــود، اما متاســفانه عده ای سودجو 
در میدان بهمن این مــرغ را تا 17 هزار تومان نیز به فروش 
می رساندند و در روزهای پایانی  سال به سازمان حمایت نامه 
کتبی برای ما نوشتند و قیمت مرغ را 11500 تومان اعام 
کردند. معاونان دادستان از فردای آن روز در میدان بهمن 
مستقر شــدند و برخی گایه کردند که چرا قیمت اعام 
می کنید، درحالی که این قیمت از ســوی دادستانی اعام 
نشده بود و دادستان قیمت گذار نیست، بلکه از حق عمومی 

حمایت می کند. سی نفر از دلالان عمده که با گران فروشی 
و عدم عرضه مرغ در بازار تاش می کردند وضع بازار مرغ را 
طی روزهای پایانی  ســال جاری آشفته تر کنند، دستگیر 
شدند. این افراد می خواستند سیاست دادستانی به شکست 
منجر شود، ولی بعد از دستگیری و تعطیلی غرفه های این 
افراد دولت همکاری خوبی داشت و مرغ وارد بازار کرد. طبق 
گزارشات دریافت شده از میدان بهمن روز گذشته ۱۰۰۰ تن 
مرغ توزیع شده و در برخی مراکز مرغ اضافی آمده است که 
این نشان می دهد این موضوع، زورآزمایی بین سودجویی 
و رانت خواری عده ای اســت که میدان بهمن را به الگویی 
برای احتکار و گرانفروشــی تبدیل کرده بودند و با برخورد 
قاطع دادستانی مواجه شدند، به طوری که اخطار دادیم اگر 
تمکین نکنند، در میدان بهمن را خواهیم بست. در ایام عید 
همکاران ما در میدان بهمن حضور و نظارت داشتند و مردم 
بدانند قیمت مرغ )۱۱ هــزار و ۵۰۰( درواقع از طرف دولت 

و سازمان حمایت اعام شده بود و قیمت دادستانی نبود.
 در موضوع ســیاب های اخیر باید آنهایــی که واقعا 
مقصر هستند، شناسایی شوند و با آنها برخورد شود. قوه 
قضائیه هم در این خصوص با همه امکاناتش در استان ها 
و شهرســتان ها پای کار آمد و در حفظ اموال مردم و دیگر 

مســائل کمک کرده اســت. البته ما باید از این حوادث 
برای تبدیل کردن آن به فرصت استفاده کنیم و به نوعی 
این حــوادث طبیعی را به فرصتی برای انســجام و اتحاد 
ملی تبدیل کنیم. البته برای این آســیب ها و حوادث باید 
آسیب شناسی صورت گیرد و لازم است عواملی که باعث 
عدم پیشگیری شده اند، شناسایی شــوند؛ لذا همان طور 
که رئیس دســتگاه قضائی تاکید کردند این ســیل نیاز 
به آ سیب شناســی دارد، اما فعا اولویت بــا امداد، نجات، 

همکاری و همدلی است. 
 پرونده دکل نفتی زمانی که در دادســرا مفتوح شد، از 
پرونده های مهم مالی بود که ۶ متهم داشــت و دو متهم 
آن در خارج از کشور بودند. البته وکیل یکی از متهمان در 
جلسات دادگاه حاضر می شــد. جلسات رسیدگی به این 
پرونده حدود ۱1- ۱0 جلسه به طول انجامید و چون این 
پرونده، پرونده مالی پیچیده ای بود، رسیدگی به آن زمانبر 
و طولانی شد، چون چندین معامله با خارج صورت گرفته و 
پول های زیادی هم جابه جا شده بود. لذا این پرونده، پرونده 
بسیار مهمی بوده، اکنون منتظریم تا حکم به ما اباغ شود 
و آن را بررسی کنیم و اگر دیدیم که حکم صادره متناسب 

نیست، به آن اعتراض می کنیم. 

دادستان تهران در برنامه رادیویی پارک شهر:  

اگر دیدیم حکم متهمان پرونده دکل نفتی متناسب نیست اعتراض می کنیم
ادامه از صفحه اول| اما درباره ســیما، براساس شواهد 
غیر قابل انکار)!( بالا، هیچ کس از این قواعد و مرزها خبر ندارد. 
در این وضع طبیعی اســت که هر مدیری براســاس سلیقه 
خود عمل کند و طبیعی است که برای گیر نیفتادن و جواب 
پس ندادن، همه سعی می کنند به امن ترین و بی خطرترین 
شیوه ها رو بیاورند. بدین ترتیب رسانه کارکرد و پویایی خود را 
از دست خواهد داد. در عین حال این هرج و مرج و نامشخص 
بودن مرزهای سانســور، باعث می شود هر حرف و حرکتی از 
سوی یک مجری-برنامه ساز-شبکه تبدیل به سوژه ای برای 
دیگر برنامه ها و شبکه ها شود. پس می شــود در دورهمی از 
حســینی  بای انتقاد کرد و او را به طنز گرفت )کاری که روال 
سازمان نیســت و ظرفیتش را ندارد، اگرنه همیشه به راحتی 
می شد شاهد چنین شــوخی ها و طنازی هایی بود( و بعد با 
بیست وسی مواجه باشیم که صحبت های دورهمی را به باد 
انتقاد می گیرد و به مهران مدیری بند می کند. همه اینها را هم 
نمی شود حادثه و اتفاق دانست چون اولا بی سابقه نیستند، 
ثانیا کاما در فضای غیرشفاف و تعریف نشده رسانه ملی و در 

جایی که چهارچوب هایش روشن نیست، روی می دهد. 
می دانیم برای سازمانی با 40 هزار نیرو -که برخی از مدیرانش 

اصا از کارکرد بخش بزرگی از مجموعه خبر ندارند و هر کس 
دارد ساز خود را می زند- انتظار بیهوده ای است که مرامنامه ای 
تنظیم کند و با پالیسی و قواعد تدوین شده به کار بپردازد، اما 
شاید بتوان حداقل هایی را توقع داشت. بالاخره این که به دست 
برنامه سازان دو ورق A4 بدهیم و بگوییم اینها را در نظر داشته 
باشید و بر این اســاس پیش بروید که کاری نشدنی نیست. 
این که اولیه ها را بگوییم و فهرست ممنوع الورود های اصلی را به 
همه بدهیم و چند خط برای مجریان مان توضیح بدهیم که چه 
بگویند و به خصوص چه نگویند که شق القمر نمی خواهد. در 
غیر این صورت، وقتی که برنامه روتین و 18ساله تلویزیون که 
هر هفته سه ساعت زنده روی آنتن بوده را یکهو پایین بکشیم 
و هیچ توضیحی برایش ندهیم، فقط بقیه را می ترساند تا دست 
از پا خطا نکنند؛ که خاقیت و نــوآوری و کارهای متفاوت را 
بی خیال شوند و بچسبند به کار روزمره بی خطرشان و نان و 
ماست شــان را بخورند؛ که تازه باز هم تضمینی نیست که با 
توبیخ و توقیفی مواجه نشوند، چون به قول رامبد، کی می داند 
چه چیز قابل پخش است و چه چیز نه. حتی مسئولان محترم 
پخش و مسئولان شبکه هم نمی دانند. آقای علی عسگری و 

سرافراز هم نمی دانند!
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چی غیرمجاز است، چی نیست؟ هیچ کس نمی داند!


